
 
 

Skolebestyrelsesmøde Fladsåskolen 

Dato: tirsdag d. 23. november 2021 

Tid: 17.00 – 19.00 

Sted: afd. Mogenstrup 

 

Tilstede:, Anders Rostgaard Birkmann, Karen Berner Skipper, Camilla Nerup, Sine Stricker Jakobsen, Nina 

Lise, Trine Ulrik Aaby Toftlund, Charlotte Nielsen, Abed el Aziz Tabbara, Magnus Sørensen, Søren Holm 

Christensen og Bo Hauge Laursen. 

 

Afbud: 

Fraværende: Heidi Nonbo, Rikke Næstholdt 

 

Referat: Søren Holm Christensen 

 

Dagsorden 

29. Rundtur på afdelingen 

(15 min) 

- Udskudt til næste gang 

 

30. Godkendelse af dagsorden 

Referat:  

Godkendt  

 

31. Punkter til eventuelt 

Referat: 

Ingen punkter 

 

32. Nyt fra elevrådet 

(10 min) 

Referat: 

- Formand og næstformand har været til fælles elevråd i Næstved kommune, hvor det blev 

aftalt, at der på skolerne laves arrangement omkring  mental sundhed, desuden blev der 

drøftet retningslinjer for mobiler, karakterer fra 7. klasse, økonomifag på skolerne samt 

mulighed for flere praktiske fag.  

- Elevrådsformanden har også deltaget i det årlige landsmøde for elevråd. Når referatet fra 

landsmødet kommer, vil det blive sendt til bl.a. elevrådene.  

- I fredags havde elevrådet arrangeret børnenes kampdag for elever på mellemtrin og udskoling  

på skolen, hvor der var sat som fokus på børns rettigheder. 



 
- Elevrådet har på sidste elevrådsmøde drøftet hvad elevrådet skal/kan bruges til. Blandt andet 

hvad kan man have indflydelse på som elevråd. Bo er inviteret til møde, hvor det blive drøftet 

videre. 

- Elevrådet står for en adventssamling for de store elever i år. 

 

33. Kort nyt 

(alle – 20 min) 

Referat:  

- Kommunalbestyrelsen har på senest byrådsmøde drøftet forslag fra enkelte 

børneudvalgsmedlemmer om hvorvidt skolestrukturen skulle rulles  tilbage til 19 skoler. 

Forslaget faldt: Der var 4, der stemte for forslaget, mens de resterende 27 stemte imod. Det 

forventes dog, at det nye børne og uddannelsesudvalg vil se på om, der enkelte steder (skoler) 

bør ske en justering af skolestrukturen. 

- Børne og skole udvalget har skiftet navn til børne og uddannelse udvalg. 

- Fladsåskolen har ansat 5 nye medarbejder - to pædagogmedhjælper på Afdeling Mogenstrup,  

to lærer på Afdeling Mogenstrup samt en lærer på Korskilde.    

- Corona nyt. Skolen oplever en stigning af Corona på skolen. Skolen retter sig efter de udmeldte 

retningslinjer og er ekstra opmærksom på kendte råd om at holde afstand, vaske hænder og 

afspritning. Tilbud om test på skolen til elever og ansatte forventes at fortsætte mindst frem til 

1 april.  

 

34. Nyt fra formandsgruppen 

(Heidi/Anders – 15 min) 

Referat:  

- Intet nyt  

 

35. Budgetstatus 

(m. bilag) 

(SHC – 5 min) 

Referat:  

- Vi forventer at komme ud af skoleåret med et overskud på ca. kr. 600.000.  

 

36. Kort orientering af sommerens afgangsresultater 

(m. bilag)  

(BHL– 5  min) 

Referat:  

Ved afgangsprøverne i 2021 landede Fladsåskolen på det næsthøjeste gennemsnit blandt 

kommunens skoler. I 2021 endte karaktersnittet i de bundne prøver på 8,1 iflg den kommunale 

direkte opgørelsesmåde, mens det på tværs af skolerne var 7,6. STIL (Styrelsen for IT og Læring) 

opgør endog skolens resultat til 8,3. Særlige retningslinjer for afgangsprøverne i sommers betød, 

at karaktergennemsnittet på landsplan lå højere end normalt, så det er især sammenligningen 

med de andre skoler, der er interessant. Det gode resultat skyldes i høj grad et fagligt dygtigt 

personale og en målrettet indsats for at styrke karaktergennemsnittet de seneste år på 

Fladsåskolen 



 
 

37. Orientering om politisk forlig vedr. nationale test, uddannelsesparathedsvurdering og elevplaner 

m.m. 

(BHL– 5  min) 

Referat:   

- Nationale test fortsætter i en ændret (lineær) form frem til 2026/2027, hvor det forventes at 

de nye prøver træder i kraft.   

- Uddannelsesparathedsvurdering udgår, hvad der kommer i stedet for vides ikke 

- Elevplan afskaffes, i stedet kommer der en udvidet meddelelsesbog,  der er på nuværende 

tidspunkt ikke meldt ud om indholdet i den udvidede meddelelsesbog.  

 

38. Opfølgning på punktet vedr. bad efter idræt/svømning 

- her under udkast til mindre revidering af princippet 

(m. bilag) 

(BHL– 10  min) 

Referat:  

 Udkast vedtaget.  

 

39. Orientering om kommende møde med distriktets to lokalråd 

(BHL – 5 min) 

Referat: 

 For Fladsåskolen deltager Bo, Karen, og Heidi eller Anders på mødet. 

 

Dagsorden på mødet er:  

0) Præsentation af deltagere 
1) Godkendelse af dagsorden 
2) Kort runde og status om arbejdet i lokalråd/bestyrelse/skole – herunder fx fokuspunkter 
3) Hvor ser/ønsker lokalråd, bestyrelse og skole mulighed for samarbejde? Hvor kan lokalråd, 

bestyrelse og/eller skole understøtte hinanden? 
4) (Lokalråd Fladså) Kampagne for øget trafiksikkerhed på skolevejen, specielt kvaliteten af forældres 

rollemodel 
5) (Lokalråd Fladså) Påpege at elever i udskolingen (15 år+) er valgbare til lokalrådene, hvilket giver 

mulighed for unge initiativer eller afklaring af behov 
 

 

40. Orientering om ændring af håndtering af mobiltelefoner i skoledagen ( udskolingen) samt 

drøftelse af behov for justering af ordensregler & foranstaltninger  

( –  min) 

Referat:  

- Mobiltelefoner vil fremover blive håndteret på en ny måde i udskolingen. Med inspiration fra 
andre skoler indkøbes indbrudssikre skabe, hvor mobiltelefonerne vil bo i løbet af dagen. Den 
nye løsning, der vil gælde alle klasser i udskolingen, vil forhåbentlig mindske besvær og gener 
for både børn, lærere og forældre med (midlertidig) inddragelse af mobiltelefoner.  

 



 
41. Orientering om forhold vedr. skolens bygninger og udenoms arealer 

(SHC/BHL – 5 min) 

Referat:  

- Udfordring med at parkeringspladsen på Afdeling Mogenstrup er meget glat i frostvejr og at vi 

ikke får saltet ud fra de aftaler der er i kommunen om saltning. Skolen har taget kontakte til 

vejr og park for at finde en løsning, b.la. har skolen tilbudt at vi kan købes til at stå for at 

saltningen på parkeringspladsen. 

- Det er stadigvæg planen at et af de gamle huse på Afdeling Korskildes legeplads skal rives i 

2022 

- Den nye skraldeordning går snarest muligt i gang på begge matrikler. Der har været lidt 

udfordringer med at få leveret bl.a. container til skolen som passer til skraldeordningen, hvilket 

har gjort at det har været udskudt et par gange. Der er nu etableret  Skralde ø på Afdeling  

Mogenstrup, mens man er i gang med at færdiggøre etableringen på Afd. Korskilde.    

 

 

42. Status på busser, transport og trafik 

(SHC/BHL – 5 min) 

Referat:  

- Den nye busordning starter 1 april. Det skulle blive en mere fleksibel ordning end den 

nuværende ordning. Det skulle bl.a. ved rette lejligheder være muligt at flytte ekstrabussen, 

der kører efter sidste lektion til at køre tidligere på dagen. Hvilket vil gøre det nemmer at holde 

anderledes dage på skolen, hvor alle eleverne slipper samtidig. (Emneuge, sidste skoledag osv. )   

Da de fleste af busruterne pr. 1 april bliver gratis at køre med vil det også betyde mindre 

arbejdet på skolen med håndtering  af buskort.  

 

43. Punkter til kommende bestyrelsesmøder 

( –  min) 

Referat:  

- Skolens seneste APV  

 

44. Eventuelt 

( – 5 min) 

Referat:  

 

 

 

 

 

Oversigt over bestyrelsesmøder 2021-2022 
26/08  torsdag afd. Mogenstrup  kl. 17-19 

06/10  onsdag afd. Korskilde   kl. 19-21 



 
23/11  tirsdag afd. Mogenstrup  kl. 17-19 

17/01  mandag afd. Korskilde   kl. 19-21 

24/02  torsdag afd. Mogenstrup  kl. 17-19 

20/04  onsdag afd. Korskilde   kl. 19-21 

07/06  tirsdag afd. Mogenstrup  kl. 17-19 

 


